
Raision nuorisovaltuuston toimintakertomus vuodelta 2019  
 
 
Yleistä  
 
Raision nuorisovaltuusto on lakisääteinen vaikuttajaryhmä nuorten osallistumis- ja 
vaikuttamismahdollisuuksien takaamiseksi kunnallishallinnon eri toimialoilla. 
Nuorisovaltuuston tehtävänä on tuoda lasten ja nuorten ääni kuuluviin, ottaa kantaa 
ajankohtaisiin asioihin sekä tehdä aloitteita ja kannanottoja. Kaupunginhallitus on 
kokouksessaan asettanut Raision kaupungin nuorisovaltuuston ja hyväksynyt 
toimielimen toimintasäännöt. Nuorisovaltuuston toimikausi on kaksi (2) 
kalenterivuotta. Nuorisovaltuuston toimintaa ohjaa yhteisöpedagogi Paula Mäkelä.  
 
 
Nuorisovaltuuston kokoonpano 
 
Aleksi Suro puheenjohtaja  
Miio-Ossian Ojanen 1. varapuheenjohtaja  
Ida-Maria Hallongren 2. varapuheenjohtaja  
Cindy Zhang sihteeri  
Santeri Järvenpää sihteerin varahenkilö 
 
Lukion jäsenet:  
Ida-Maria Hallongren (varalla Vuokko Hyvönen) 
Linnea Sundén (varalla Silja Kosonen) 
Aleksi Suro (varalla Ville Virtanen) 
 
Rasekon jäsenet: 
Santeri Järvenpää 
Nico Packalén 
 
Vaisaaren yläkoulun jäsenet: 
Leia Kuorilehto (varalla Siiri Laine) 
Juho Nikkanen (varalla Kalle Laakso) 
Isa Nummelin (varalla Peppi Piivek)  
Emilia Sundén (varalla Jaakko Salmela) 
Essi Tuokko (varalla Patrick Berg) 
Anni Huhtala (varalla Leonardo Cabrera Gatell) 
Cindy Zhang (varalla Sofia Rusanen) 
Jonne Laurila (varalla Pasi Tamminen) 
 



Koulujen ulkopuolinen jäsen ja hänen varajäsenensä: 
Miio-Ossian Ojanen (varalla Sofia Källström) 
 
 
 
Nuorisovaltuustosta eronneet ja nuorisovaltuustoon valitut jäsenet kesken 
toimikauden 2019-2020 
 
Nuorisovaltuustosta vuonna 2019 erosi sihteerin varahenkilö/Vaisaaren koulun 
edustaja Raman Veisi keskittyäkseen paremmin muihin vapaa-ajan aktiviteetteihin 
sekä opiskeluun. Myös Rasekon edustaja Sanni Elomäki joutui eroamaan 
tehtävistään keskittyäkseen paremmin ammattitutkintoonsa ja työharjoittelujaksoihin. 
 
Eronneiden tilalle kaupunginhallitus nimitti uudet edustajat. Raman Veisin tilalle 
nimettiin Anni Huhtala ja Sanni Elomäen tilalle Santeri Järvenpää. Rasekon tyhjiä 
edustajapaikkoja pyrittiin täydentämään kalenterivuoden aikana. Kaupunginhallitus 
valitsi Rasekon opiskelijakunnan hallituksen sekä nuorisovaltuuston ehdotuksesta 
Rasekon edustajaksi nuorisovaltuustoon Nico Packalénin. Rasekon 
edustajapaikkojen täydennystä pyritään jatkamaan toimikauden loppuun eli 
31.12.2020 asti. 
 
Nuorisovaltuuston päätöksellä Raman Veisin tilalle sihteerin varahenkilöksi nimettiin 
Santeri Järvenpää ja Sanni Elomäen tilalle vapaa-aikalautakunnan edustajaksi 
valittiin Ida-Maria Hallongren. 
 
 
 
Kokoukset  
 
Nuorisovaltuusto kokoontui vuonna 2019 yhteensä kymmenen (10) kertaa. 
Kokoukset pidettiin pääsääntöisesti kaupungintalon valtuustosalissa ja Raision 
kirjaston Martinsalissa. Tammikuun järjestäytymiskokouksessa päätettiin 
nuorisovaltuuston jäsenten vastuualueista. Asiantuntijavieraana ensimmäisessä 
kokouksessa olivat Raision kaupunginjohtaja Ari Korhonen ja sivistysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, jotka kertoivat kattavasti nuorisovaltuuston ja kaupungin 
välisestä yhteistyöstä. Kevään toisessa kokouksessa nuorisovaltuusto kävi läpi 
puheenjohtajiston laatiman toimintasuunnitelman. Huhtikuun kokouksessa keskusten 
johtajat esittäytyivät nuorisovaltuustolle ja esittelivät kattavasti keskustensa 
toimintaa. Nuorisovaltuusto järjesti 23.5.2019 kaikille kaupungin nuorille suunnatun 
yleiskokouksen, jonka aiheena olivat kouluverkkoselvitys, Vaisaaren koulun pihan 
korjaustyöt ja E18-tien uudistus. Yleiskokouksessa oli paikalla noin 300 
yhdeksäsluokkalaista Vaisaaren koulusta sekä muita raisiolaisia nuoria. 



 
 
 
Lautakuntien edustajat 
 
Nuorisovaltuusto päätti kokouksissaan yksimielisesti valita seuraavat edustajat 
lautakuntiin: 
 
sivistyslautakunta Essi Tuokko 
vapaa-aikalautakunta Ida-Maria Hallongren (aiemmin Sanni Elomäki) 
tekninen lautakunta Jonne Laurila 
ympäristölautakunta Leia Kuorilehto 
  
Sosiaali- ja terveyslautakunnan esityslistojen ja pöytäkirjojen seuraajaksi valittiin 
yksimielisesti Isa Nummelin.  
 
Nuorisovaltuuston edustajia kutsuttiin lautakuntien kokouksiin kuultavaksi vuoden 
2019 aikana. Tekninen- ja ympäristölautakunta kutsui kokouksiin nuorisovaltuuston 
edustajia erillisellä kutsulla. Sivistys- ja vapaa-aikalautakunnan kaikissa kokouksissa 
nuorisovaltuustolla on pysyvä nimetty edustaja. Nuorisovaltuusto sai myös sosiaali- 
ja terveyslautakunnan erillisellä päätöksellä kutsun lautakunnan 25.9.2019 
järjestettyyn kokoukseen, jossa nuorisovaltuustoa edusti Linnea Sundén. 
 
 
 
Toimintaa 
 
Raision nuorisovaltuusto toteutti yhdessä koulupyörähanketta Vaisaaren koulun 
oppilaskunnan hallituksen ja sivistyslautakunnan kanssa vuoden 2019 aikana. 
Nuorisovaltuuston osalta hanketta veti nuorisovaltuustoa sivistyslautakunnassa 
edustava Essi Tuokko. Syksyllä hanke saatiin päätökseen kun uudet koulupyörät 
otettiin käyttöön Vaisaaressa. 
 
Keväällä nuorisovaltuuston edustajat osallistuivat Suomen nuorisovaltuustojen liitto 
ry:n Lounais-Suomen piirihallituksen järjestämään koulutukseen. Tilaisuudessa 
paikalla olivat Vuokko Hyvönen, Aleksi Suro, Miio-Ossian Ojanen sekä Paula 
Mäkelä. 
 
Kalenterivuoden aikana nuorisovaltuusto vakiinnutti käytäntöä nuorisovaltuustotyön 
hyväksilukemisesta kursseina/osaamispisteinä Raision lukiossa ja Rasekossa. 
 



Nuorisovaltuusto osallistui vuoden aikana kaikkiin sivistyskeskuksen 
palveluverkkoselvityksen yleisötilaisuuksiin ja työpajoihin edustuksellaan.  
 
Nuorisovaltuustolle kerrottiin 18.3. kokouksessa verkkopalveluiden yhteyteen 
tulevista viestintäkanavista. Esittelijöinä toimivat sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 
ja viestintäpäällikkö Minna Heikkilä. 
 
Nuorisovaltuusto pääsi kommentoimaan Raision uusia nettisivuja keväällä 
suunnittelija Eeva Hämäläiselle. 
 
Nuorisovaltuusto osallistui 10.4. Raision kaupungin haastamana Raision pyryjen 
aloittamaan #plogging -haasteeseen sekä samalla i love muovi kampanjaan. 
Edustaja Kuorilehto vieraili myös nuorisovaltuuston edustajana i love muovi 
kampanjan avaustilaisuudessa, jossa käsiteltiin kestävää kehitystä. 
 
24.4. Aleksi Suro, Ville Virtanen ja Paula Mäkelä osallistuivat E18-tien uudistamiseen 
liittyvään työpajaan. 
 
25.4. sivistyskeskus pyysi nuorisovaltuustolta kannanottoa kouluverkkoselvitykseen 
ja nuorisovaltuusto päätti valita työryhmän kannanoton laatimiseksi. 
 
25.4. kokouksessa nuorisovaltuusto päätti yksimielisesti esittää alle 25-vuotiaiden 
ilmaista ehkäisyä koskevan aloitteen sosiaali- ja 
terveyslautakunnalle/kaupunginvaltuustolle. Nuorisovaltuusto päätti nimetä aloitteen 
tekemistä varten työryhmän. 
 
9.5. Raision nuorisovaltuuston puheenjohtajisto toimi kutsupuheenjohtajana Raision 
kaupungin Lasten Parlamentissa. 
 
Edustajat Santeri Järvenpää ja Aleksi Suro sekä ohjaaja Paula Mäkelä pitivät 
keväällä esittelytilaisuuden Rasekossa edustajapaikkojen täydentämiseksi. 
 
Keväällä kaupunginhallituksen puheenjohtaja Elisa Vuorinen kutsui 
nuorisovaltuuston edustajiston kaupunginhallituksen kokoukseen pitämään 
tilannekatsausta. Tilannekatsauksen pitivät Aleksi Suro, Ida-Maria Hallongren ja Essi 
Tuokko. 
 
Toukokuussa nuorisovaltuuston edustajat Aleksi Suro, Cindy Zhang, Ida-Maria 
Hallongren ja Isa Nummelin tapasivat sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan 
puheenjohtajan Heikki Laineen. Palaverissa käytiin läpi nuorisovaltuuston sekä 
sosiaali- ja terveyskeskuksen yhteistyötä.  
 



Nuorisovaltuuston jäsenet esittäytyivät @raisionnuorisovaltuusto instagramissa 
kalenterivuoden aikana. Tavoitteena oli virallisessa nuorisovaltuuston 
tiedotusvälineessä tuoda nuorisovaltuuston edustajat tutuiksi raisiolaisille.  
 
Elokuun kokouksessa 21.8. kaupunginjohtaja Ari Korhonen piti nuorisovaltuustolle 
tilannekatsausta kaupungin ajankohtaisista asioista.  
 
21.8. nuorisovaltuusto päätti toisen varapuheenjohtajan Ida-Maria Hallongrenin 
esityksen pohjalta ehdottaa tekniselle lautakunnalle peilin hankkimista 
Ystävyydenkadun ja Järätien risteykseen liikenneturvallisuuden parantamiseksi. 

 
Nuorisovaltuuston mielipidettä pyydettiin “Nuoret, ympäristö ja ilmastonmuutos” pro 
gradu-tutkimukseen. Kokouksessa päätettiin, että tutkimukseen vastaavat 
edustajistosta Essi Tuokko, Miio-Ossian Ojanen ja Santeri Järvenpää. 
 
Syyskuun kokouksessa nuorisovaltuusto kävi keskustelua suunnitteluinsinööri Nina 
Vartiaisen kanssa teknisen keskuksen ajankohtaisista asioista. Päätettiin, että 
nuorisovaltuuston esityksenä viedään eteenpäin koulutuskeskuksen läheisyydessä 
sijaitsevan Eeronkujan liikenneturvallisuuden parantamista. 
 
Nuorisovaltuutetut kävivät ahkerasti syyskuun aikana tykkäämässä ideoista ja 
lisäämässä omia ideoitaan kaupungin nettisivuilla tulevaisuuden Raision 
ideaseinällä. 
 
21.10. kokouksessa sivistyslautakunnan puheenjohtaja Annika Ollila oli pitämässä 
tilannekatsausta ja kertomassa kouluverkkoselvityksen etenemisestä. 
 
Lokakuun kokouksessa nuorisovaltuutettu Linnea Sundén toi sosiaali- ja 
terveyslautakunnan kokouksesta pohdittavaksi kannanoton tekemisen Icehearts 
-kysymykseen liittyen. Nuorisovaltuusto päätti perustaa työryhmän tekemään 
kannanottoa asiasta.  

 
Nuorisovaltuustoa edusti kaupungintalolla 31.10.2019 järjestetyssä 
ympäristöviestintätyöpajassa Leia Kuorilehto. Suomen parasta ympäristöviestintää 
on Raision, Kaarinan ja Naantalin kaupunkien sekä Liedon kunnan yhteinen hanke, 
jonka tavoitteena on tehdä Suomen vaikuttavinta ja hauskinta paikallisen tason 
ympäristö- ja ilmastoviestintää. Kuntien yhteisen ympäristöviestinnän tarkoituksena 
on kertoa ratkaisuja ja arjen ympäristöfiksuja toimintatapoja ahdistumisen sijaan. 
 
Marraskuussa nuorisovaltuusto järjesti instagram-tilillään politiikkaviikon kunniaksi 
kampanjan, jossa kaupungin päättäjiltä kysyttiin kysymyksiä nuoria kiinnostavista 



aiheista. Tällä motivoitiin myös nuoria kysymään rohkeasti askarruttavia asioita 
päätöksentekijöiltä. 
 
Raision nuorisovaltuuston kalenterivuoden 2019 viimeinen kokous pidettiin 
kaupunginjohtaja Ari Korhosen tarjoaman jouluaterian yhteydessä 4.12.2019. 
  
Nuorisovaltuuston puheenjohtaja Aleksi Suro osallistui Raision kaupungin 
itsenäisyyspäivän juhlaan 6.12.2019 ja piti siellä juhlapuheen itsenäisyyden 
merkityksestä nuorelle.  
 
Nuorisovaltuutetut seurasivat myös tarkasti kaupunginvaltuuston kokouksia vuoden 
mittaan. Nuorisovaltuusto valitsi kokouksissaan edustajat, jotka seuraavat kutakin 
kokousta. 
 
Nuorisovaltuustosta kirjaston asiakasraatiin nimettiin kaksi edustajaa. 
Nuorisovaltuustoa raadissa edustivat Raman Veisi ja Essi Tuokko. 
 
Nuorisovaltuustosta nimettiin nuortenkeskus Nopan graffitikilpailun raatiin kaksi 
edustajaa. Nuorisovaltuustoa raadissa edustivat Jonne Laurila ja Miio-Ossian 
Ojanen. 

 

Ote-säätiön  nuorten työpajatoiminnan ohjausryhmässä nuorisovaltuustoa edusti 
puheenjohtaja Aleksi Suro. 

 

Kirjaston uuteen asiakasraatiin vuodelle 2020 valittiin Nico Packalén, Leonardo 
Cabrera Gatell, Kalle Laakso ja Aleksi Suro. 

  

Raision nuorisovaltuusto on myös toimikautensa aikana ollut esillä monissa 
paikallislehdissä mm. koskien nuorisovaltuuston tekemiä aloitteita. 
 

 

Nuorisovaltuusto nimitti kokouksissaan useita työryhmiä eri asioiden tarkempaa 
käsittelyä varten:  
 
Nuorisovaltuusto asetti vuoden 2019 yleiskokoustyöryhmän jäseniksi seuraavat 
edustajat: Miio-Ossian Ojanen, Linnea Sundén, Cindy Zhang ja Ida-Maria 
Hallongren.  
 



Nuorisovaltuusto asetti kouluverkkoselvitystyöryhmän jäseniksi seuraavat edustajat:  
Aleksi Suro, Silja Kosonen, Vuokko Hyvönen, Emilia Sundén ja Miio-Ossian Ojanen. 
 
Nuorisovaltuusto asetti  25-vuotiaiden ilmaista ehkäisyä koskevan aloitteen 
tekemiseksi työryhmän, jonka jäseniksi valittiin seuraavat edustajat: Aleksi Suro, 
Cindy Zhang, Miio-Ossian Ojanen, Linnea Sundén, Peppi Piivek sekä Vuokko 
Hyvönen. 
 
Nuorisovaltuusto asetti työryhmän tekemään kannanottoa nuorille tarjottavista 
maksuttomista liikuntamahdollisuuksista Raisiossa. Työryhmän jäseniksi valittiin 
seuraavat edustajat: Linnea Sundén, Aleksi Suro ja Sofia Källström. 
 
Nuorisovaltuusto asetti vuoden 2020 yleiskokousta suunnittelemaan työryhmän, 
jonka jäseniksi valittiin seuraavat edustajat: Leia Kuorilehto, Aleksi Suro, Essi 
Tuokko, Miio-Ossian Ojanen, Santeri Järvenpää ja Cindy Zhang. 
 
 
 
Aloitteet ja kannanotot vuonna 2019 
 
Raision nuorisovaltuuston aloite koskien maksuttoman ehkäisyn tarjoamista alle 
25-vuotiaille raisiolaisille 

Käsitelty 13.11.2019 sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan kokouksessa.  
Sai kielteisen vastauksen äänin 12-2.  

 
Raision nuorisovaltuuston kannanotto nuorille tarjottavista maksuttomista 
liikuntamahdollisuuksista Raisiossa 

3.12.2019 nuorisovaltuusto päätti kokouksessaan lähettää kannanoton  
sosiaali- ja terveyslautakunnalle vuoden 2020 talousarvion laatimista varten.  
Kannanotto käsittelee myös Icehearts -hanketta nuorten näkökulmista.  

 
Kannanotto sivistyslautakunnalle koskien kouluverkkoselvitystä 

Käsiteltiin sivistyslautakunnan kokouksessa asiasta päätettäessä. 
 
Eeronkujan tieliikenteen turvallisuuden parantaminen koulutuskeskuksen 
läheisyydessä etenee nuorisovaltuuston nimissä teknisen lautakunnan käsittelyyn. 
 
Järätien ja Ystävyydenkadun risteyksen liikenneturvallisuuden parantaminen 

Nuorisovaltuusto sai vastauksen tekniseltä keskukselta. 
 
Nuorisovaltuusto laati myös vapaa-aikalautakunnalle ehdotuksen siitä, että 
kaupungintalolla järjestettäisiin kirpputoritapahtuma. 



Lopuksi  
 
Vuosi 2019 oli koko nuorisovaltuustolle aktiivinen ja aloitteellinen. Edistimme nuorten 
vaikutusmahdollisuuksien toteutumista Raisiossa sekä tarjosimme asiantuntevia 
kannanottoja kaupungin toimielimien käsittelemiin asioihin nuorten näkökulmasta. 
Kuntalaissa (410/2015) §26 sekä lasten- ja nuorten osallistumista ja kuulemista 
säätävässä nuorisolaissa (72/2006) §8 asetetut tavoitteet nuorten osallisuudesta 
ovat toteutuneet hyvin Raisiossa. Jatkossakin lakien hyvä toteutuminen edellyttää 
nuorisovaltuuston aktiivista panosta kaupungin päätöksenteossa ja valmistelutyössä.  
 
 
Raisiossa 22.1.2020 
 
Raision nuorisovaltuusto 


